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Ministrul Mediului spune ca i s-a transmis, de catre procesatorii de lemn, ca baza

de date ce va contine informatii despre domeniul silvic nu este vazuta cu ochi buni

Ministrul Mediului, Costel Alexe, a declarat, sâmbata la Iasi, ca primeste mesaje din partea procesatorilor

de lemn, prin care i se transmite ca operationalizarea bazei de date ce va contine informatii despre

domeniul silvic nu este vazuta cu ochi buni.

Ministrul Mediului a declarat, sâmbata, la Iasi, ca reprezentanti ai marilor procesatori îl ataca zilnic pentru ca nu

doresc operationalizarea bazei de date care ar urma sa cuprinda informatii despre trasabilitatea lemnului. Întrebat

care este situatia defrisarilor de la noi din tara, Costel Alexe a declarat ca se lucreaza ca baza de date sa fie lansata

în luna mai.

„Cu siguranta, la momentul la care vorbim se fac defrisari, nu aveau cum sa fie stopate într-o luna de zile. (...)

Cred ca administratorii fondurilor private, tot felul de entitati din astea juridice ale marilor procesatori aproape ca

ma ataca zilnic, pentru ca nu le convine sa operationalizam cât mai repede SUMAL-ul care a fost tergiversat trei

ani la rând, care în mod normal avea ca data de operationalizare iulie anul viitor si ne-am propus împreuna cu STS

sa îi dam drumul în aprilie sau în mai, pentru ca din momentul ala, orice cantitate de lemn din paduri, pâna la

operatorul primar, va fi supravegheata. Şi avem în curs pentru acest an o procedura prin care sa nu mai fim singura

tara din Europa care îsi vinde lemnul pe picior, ci el trebuie sa fie vândut în rampa si fasonat”, a declarat Costel

Alexe, într-o conferinta de presa.

Potrivit acestuia, în ultimii trei ani baza de date a fost blocata, iar Garzile Forestiere au avut atributiile diminuate.

„Imaginati-va ca în acesti trei ani de guvernare social-democrata, SUMAL-ul a fost efectiv blocat. Era un operator

privat care l-a dezvoltat, l-au dus la STS, l-au subfinantat, au scos hartile satelitare care îti dadeau alerta privind

taierile, pe care dupa aia Garzile Forestiere trebuiau sa verifice daca sunt legale sau ilegale, Inspectorul padurii nu

a mai functionat, nu au mai finantat absolut niciun studiu de cercetare în ceea ce priveste tot ceea ce înseamna

dezvoltarea politicilor silvice din România, în 2018 au modificat ordinul de înfiintare a Garzilor Forestiere si le-au

taiat atributiile de control, astfel ca daca pe dumneavoastra va prinde sub o forma sau alta cu un camion de lemn

aproape ca plecati cu el acasa, nu vi-l confisca nimeni. Atât de mult au stirbit atributiile pe care le aveu garzile

forestiere”, a explicat ministru Mediului.

Întrebat daca a primit amenintari, Alexe a raspuns ca el nu, însa sunt alti ministri care au fost în aceasta situatie.

„Eu din pacate sau din fericire, spre deosebire de alti colegi din Guvern, nu am primit înca amenintari cu moartea,

dar primesc în fiecare zi tot felul de mesaje ca directia în care merge Ministerul si vrem sa scoatem la suprafata tot

ce înseamna trasabilitatea lemnului în România nu este una buna”, a mai declarat Costel Alexe la Iasi.
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